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MARIA SUAU JUAN, Secretària ari, de l’Ajuntament d’Alcúdia  (Illes Balears)

CERTIFIC: Que segons consta a l’esborrany de l’acta de la sessió Extraordinària 
de l’Ajuntament Ple de dia 10 de novembre de 2022 s’adoptà, entre altres, l’acord 
que en part bastant, és del següent  tenor.

“14.1 MOCIÓ que presenten els Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS sobre 
el reforç de la interconnexió amb la península a través d’un cable submarí 
entre la Península i el Municipi d’Alcúdia.

El portaveu del Grup Municipal PSIB-PSOE i portaveu del Grup Municipal MÉS 
presenta Moció de data 10/11/2022, que a continuació es transcriu:

“MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPAL PSIB-PSOE ALCÚDIA 
I MÉS PER ALCÚDIA SOBRE EL REFORÇ DE LA INTERCONNEXIÓ AMB 
LA PENÍNSULA A TRAVÉS D’UN CABLE SUBMARÍ ENTRE LA 
PENÍNSULA I EL MUNICIPI D’ALCÚDIA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El Consell de Ministres, a instancies del Ministeri per a la Transició Ecològica i 
el Repte Demogràfic, ha aprovat el Pla de Desenvolupament de la Xarxa de 
Transport d’Energia Elèctrica en l’horitzó 2026.

En aquest Pla s’estableix entre d’altres mesures el reforç de la interconnexió 
amb la península i les Illes Balears a través d’un cable submarí de corrent 
contínua, de 2x200MW, la qual permetrà incrementar notablement el 
percentatge de demanda elèctrica de les Illes Balears amb una generació més 
eficient i amb menors emissions mitjançant corrent que arriba de la Península.

Aquesta mesura es va aprovar mitjançant Acord del Consell de Ministres de 22 
de març i estableix que aquest reforç de la interconnexió es farà a través d’un 
cable submarí que connectarà les subestacions de Fadrell (Castelló) i Sant 
Martí (Alcúdia).

A més, aquesta mesura té com a conseqüència una passa endavant per deixar 
de cremar carbó a la central de Es Murterar al municipi d’Alcúdia.

La proposta inicial aprovada, establia que l’entrada terrestre d’aquest cable 
submarí es produís per la Platja de s’Illot, una proposta que va ser rebutjada 
per quasi tots els grups municipals amb representació a l’Ajuntament d’Alcúdia i 
es va sol·licitar una nova proposta consensuada amb el Ministeri, la Conselleria 
de Transició Energètica i l’Ajuntament d’Alcúdia. Després de diverses reunions 
encara no existeix cap proposta consensuada.
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En data 15 de setembre de 2022, el ple de l’Ajuntament d’Alcúdia va acordar 
per unanimitat, interposar un recurs contenciós administratiu contra l’acord del 
consell de Ministres que aprovà la planificació de la xarxa de transport 
d’energia elèctrica 2026, publicada al BOE núm. 93 de 19 d’abril de 2022 de 22 
de març de 2022, davant el Tribunal Suprem.

Després de diverses reunions mantingudes amb diferents representats del 
Govern de les Illes Balears, del Ministeri de Transició Ecològica i del Consell de 
Mallorca sense que encara s’hagi tancat cap proposta consensuada sobre la 
ubicació de l’entrada del cable submarí, l’Ajuntament d’Alcúdia proposa 
l’adopció dels següents ACORDS:

1.- L’Ajuntament d’Alcúdia defensa que aquest segon cable entri per la ubicació 
que menys impacte tingui sobre la ciutadania, les zones poblades i el territori 
del terme municipal d’Alcúdia.

2.- L’Ajuntament d’Alcúdia insta al Ministeri de Transició Ecològica i al Govern 
de les Illes Balears, a que en l’estudi i adopció de les alternatives i propostes 
d’entrada d’aquest segon cable, es facin amb la participació política i tècnica de 
l’Ajuntament d’Alcúdia.

3.- Instar al Ministeri de Transició Ecològica i al Govern de les Illes Balears a 
que tota la documentació tècnica referent a les alternatives sorgides es facin 
arribar a l’Ajuntament d’Alcúdia.”

INTERVENCIONS:

La senyora Rebassa explica la moció.

Agafa la paraula el Sr. Sendín manifestant que és una falta de cortesia als 
companys de l’Ajuntament, em consta que avui dematí heu fet una reunió per 
dur aquesta moció i a l’únic partit que heu convocat de l’oposició ha sigut a PP i 
Podemos, no he votat la urgència i votaré en contra d’aquesta moció.

Agafa la paraula la senyora Linares exposant que ja ho hem dit, això ha estat 
ara per quedar bé davant els ciutadans perquè nosaltres la vàrem presentar el 
20/10 i Podemos crec que també la va presentar a aquestes dates i que avui 
dematí a les 08:30h sense digui que hi ha una moció per urgència.

El senyor Domingo Bonnín contesta que no es tracta de quedar bé o no si no 
que hi ha uns acords damunt la taula i s’han de votar o no. Quedar bé ho 
intentem tots, començant pel PP i acabant per Podemos.
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Agafa la paraula el senyor Aranda exposant que “presentar una moción sobre 
un tema que conocemos a las 8,  pero si vemos lo que se pide en los puntos, 
yo estoy a favor de los 3 puntos. Si no hubiera salido aprobada por mayoría 
nuestra moción que pide información, probablemente yo me habría abstenido. 
Teniendo en cuenta que nuestra moción es mas selectiva, yo no voy a tener 
inconveniente en votar a favor porque las 3 cosas que se piden, que es pedir 
información y participación del ayuntamiento, estoy de acuerdo con ellas.”

El senyor Domingo Bonnín contesta que el que és important és això, el que es 
demana i el que es deixa de demanar i això és el que s’aprovarà a aquest 
moment.

La senyora Garcia agafa la paraula manifestant que el ple comenci deu minuts 
tard perquè una part de l’equip de govern envia a  un sol portaveu de l’oposició 
per fer aquesta proposta em pareix una falta de respecte per a la resta de 
partits. Trobo que a les 8 nos hagéssiu pogut avisar a tots i trobo que és una 
falta de consideració cap a nosaltres. Estem d’acord amb aquests punts i no 
tenim cap problema en votar aquesta moció però trobo que ens hauríeu de 
haver cridat a tots, a més estàvem asseguts esperant i vosaltres allà xerrant i 
ens hagués agradat sentir-ho a tots.

La senyora Rebassa contesta que tens raó, ha estat una errada per urgència, 
per la part que em toca, “no ha hagut mala fe, de veres”.

La senyora Garcia contesta que crec que ahir vespre ens haguéssiu pogut 
cridar a tots perquè hi havia tota la nit per llegir això, pensar-ho, arribar 
puntuals al ple i votar-ho.

La senyora Linares agafa la paraula exposant que tots volem arribar allà 
mateix. No l’havíem ni llegida la moció, no sabíem res. Potser falta, si vos va 
bé, afegir un punt amb una comissió de seguiment  i el que volem és deixar de 
tenir incertesa, de no saber res, no saber que passa, no saber si som nosaltres, 
vosaltres o els veïnats. Nosaltres el que volem és arribar a arreglar-ho.La 
moció de Podemos només demana documentació i nosaltres volem arribar més 
enllà. Quan tinguem la documentació sí que volem que el poble i els 
representants polítics puguin decidir damunt el traçat i si ve a be que posin 
aquest punt, vendríem a bé que al menys que una moció es pogués aprovar en 
aquest sentit.

La senyora Rebassa contesta que “no hi ha cap problema”.

El senyor Domingo Bonnín contesta que aquest cable es va decidir al Consell 
de Ministres, on intentarem que sigui el menys perjudicial pels habitants del 
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municipi. No tenim interès en cap traçat en concret, el que intentem és que una 
vegada decidit per on hagi d’entrar que sembla que entrarà per Alcúdia, que 
tant l’entrada com el recorregut terrestre sigui el menys molest per a la 
ciutadania, és la única intenció de l’ajuntament i és amb l’únic que ha fet feina. 
Mentre no es produeixi un acord que passarà per aquest ple o la junta de 
portaveus i es sotmetrà a la ciutadania, el contenciós que tenim posat davant el 
Tribunal Suprem contra l’acord del consell de ministres seguirà actiu. No es 
llevarà mentre no hi hagi un acord entre l’Ajuntament i les altres parts.

El senyor De Hevia agafa la paraula declarant “acordar que tots els avanços, 
novetats i seguiment d’alternatives així com qualsevol decisió que s’hagi de 
prendre envers a l’entrada del segon cable es decideixi amb tots els grups 
municipals en la junta de portaveus, donant compte a la ciutadania de les 
decisions preses”.

El senyor Domingo Bonnín demana si hi ha qualque comentari més. Dona pas 
a la votació.

VOTACIÓ:

Seguidament els reunits, per unanimitat, acorden aprovar la Moció amb 
l’esmena presentada i acceptada, amb el següent tenor:

“MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPAL PSIB-PSOE ALCÚDIA 
I MÉS PER ALCÚDIA SOBRE EL REFORÇ DE LA INTERCONNEXIÓ AMB 
LA PENÍNSULA A TRAVÉS D’UN CABLE SUBMARÍ ENTRE LA 
PENÍNSULA I EL MUNICIPI D’ALCÚDIA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El Consell de Ministres, a instancies del Ministeri per a la Transició Ecològica i 
el Repte Demogràfic, ha aprovat el Pla de Desenvolupament de la Xarxa de 
Transport d’Energia Elèctrica en l’horitzó 2026.

En aquest Pla s’estableix entre d’altres mesures el reforç de la interconnexió 
amb la península i les Illes Balears a través d’un cable submarí de corrent 
contínua, de 2x200MW, la qual permetrà incrementar notablement el 
percentatge de demanda elèctrica de les Illes Balears amb una generació més 
eficient i amb menors emissions mitjançant corrent que arriba de la Península.
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Aquesta mesura es va aprovar mitjançant Acord del Consell de Ministres de 22 
de març i estableix que aquest reforç de la interconnexió es farà a través d’un 
cable submarí que connectarà les subestacions de Fadrell (Castelló) i Sant 
Martí (Alcúdia).

A més, aquesta mesura té com a conseqüència una passa endavant per deixar 
de cremar carbó a la central de Es Murterar al municipi d’Alcúdia.

La proposta inicial aprovada, establia que l’entrada terrestre d’aquest cable 
submarí es produís per la Platja de s’Illot, una proposta que va ser rebutjada 
per quasi tots els grups municipals amb representació a l’Ajuntament d’Alcúdia i 
es va sol·licitar una nova proposta consensuada amb el Ministeri, la Conselleria 
de Transició Energètica i l’Ajuntament d’Alcúdia. Després de diverses reunions 
encara no existeix cap proposta consensuada.

En data 15 de setembre de 2022, el ple de l’Ajuntament d’Alcúdia va acordar 
per unanimitat, interposar un recurs contenciós administratiu contra l’acord del 
consell de Ministres que aprovà la planificació de la xarxa de transport 
d’energia elèctrica 2026, publicada al BOE núm. 93 de 19 d’abril de 2022 de 22 
de març de 2022, davant el Tribunal Suprem.

Després de diverses reunions mantingudes amb diferents representats del 
Govern de les Illes Balears, del Ministeri de Transició Ecològica i del Consell de 
Mallorca sense que encara s’hagi tancat cap proposta consensuada sobre la 
ubicació de l’entrada del cable submarí, l’Ajuntament d’Alcúdia proposa 
l’adopció dels següents ACORDS:

1.- L’Ajuntament d’Alcúdia defensa que aquest segon cable entri per la ubicació 
que menys impacte tingui sobre la ciutadania, les zones poblades i el territori 
del terme municipal d’Alcúdia.

2.- L’Ajuntament d’Alcúdia insta al Ministeri de Transició Ecològica i al Govern 
de les Illes Balears, a que en l’estudi i adopció de les alternatives i propostes 
d’entrada d’aquest segon cable, es facin amb la participació política i tècnica de 
l’Ajuntament d’Alcúdia.

3.- Instar al Ministeri de Transició Ecològica i al Govern de les Illes Balears a 
que tota la documentació tècnica referent a les alternatives sorgides es facin 
arribar a l’Ajuntament d’Alcúdia.

4.- Acordar que tots els avanços, novetats, seguiment de les alternatives, així 
com qualsevol decisió que s’hagi de prendre envers a l’entrada del segon cable 
es decideixi amb tots els grups municipals en junta de portaveus, donant 
compte a la ciutadania de les decisions preses.”
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I, perquè consti, expedesc aquest certificat, d’ordre i amb el vist-i-plau del Sr. 
Batle, a reserva dels termes que resultin de l’aprovació de l’acta corresponent.

Alcúdia, en data de signatura digital

El Batle,
Domingo Bonnin Daniel
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